
Protokół Nr XLIV/2018 

z sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Iłowo – Osada 

odbytej 23 lutego  2018 roku 

w sali sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie – Osadzie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy Iłowo – Osada 

Pani Teresy Świątkowskiej 

 

Obrady rozpoczęto  o godzinie 11 – tej, a zakończono o  11 – tej minut piętnaście. Stan 

radnych 15 – stu, obecnych na sesji 14 – stu radnych.  Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt  Pan 

Sebastian Cichocki, Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska,  Podinspektor ds. 

zagospodarowania przestrzennego i ochrony środowiska  Pani Marta Sztando. 

 Sesję otworzyła  Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo – Osada Pani Teresa Świątkowska. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych oraz zaproszonych gości. Przewodnicząca 

stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 14 – tu radnych 

wg załączonej listy obecności). 

Ad. pkt. 1 i 2.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych. Kto jest za przyjęciem porządku obrad ? 

,, Za’’ przyjęciem porządku obrad głosowało 14 – tu radnych.  

Porządek obrad został przyjęty w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: zasad i trybu przyznawania dotacji celowych na dofinanso-

wanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy Iłowo – Osada. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2018 r. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

 

 

 



Ad. pkt. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych w sprawie przyjęcia protokołu z XLIII 

Sesji Rady Gminy. Protokół został sporządzony w terminie i był do wglądu u pracownika 

obsługującego radę. Uwag do protokołu nie zgłoszono. Przewodnicząca zwróciła się do 

radnych, kto jest za przyjęciem protokołu. ,,Za” przyjęciem protokołu głosowało 14  - tu 

radnych. 

Ad. pkt. 4.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie:zasad i trybu przyznawania dotacji celowych

  na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy Iłowo – 

Osada. 

Głos zabrała Pani Marta Sztando podinspektor ds. zagospodarowania przestrzennego i ochrony 

środowiska, która wyjaśniła, iż przedmiotowa uchwała dotyczy zasad i trybu przyznawania 

dotacji celowych na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu 

Gminy Iłowo – Osada. Regulamin przyznawania dotacji i sposobu jej rozliczania stanowi 

załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały. Dotacje obejmują budowę przydomowych oczyszczalni 

ściekowych drenażowych, biologicznych i hydrofitowych. Uchwała została uzgodniona z 

Ministrem Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz z Prezesem Urzędu Ochrony Konkurencji i 

Konsumentów. Uwagi, które wpłynęły od Prezesa UOK i K i Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

zostały wprowadzone do uchwały.  

Następnie głos zabrał Wójt Sebastian Cichocki, który uzupełniając wypowiedź Pani Marty 

Sztando dodał, że działania te wpisują się w szeroką politykę ochrony środowiska na terenie 

gminy Iłowo – Osada. Dokonaliśmy w ubiegłym roku budowy kanalizacji sanitarnej na terenie 

gminy. Program ten jest dedykowany dla małych miejscowości, gdzie budowa kolektora 

sanitarnego ze względów ekonomicznych i technologicznych jest nieopłacalna i mieszkańcy w 

takim wypadku mogą skorzystać z tego tytułu dofinansowania, mogą likwidować istniejące 

szamba, a w zamian budować oczyszczalnie przydomowe, które są ekologiczne. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych. Czy są jakieś zapytania ? Zapytań nie było. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. 

,, Za” przyjęciem uchwały głosowało 13 – tu radnych, ,, przeciw’’ – 0 radnych , ,,wstrzymało się  

” – 1 radny. 

Uchwała została podjęta 13 głosami i stanowi załącznik do protokołu. Uchwała została 

oznaczona Nr XLIV/263/18. 

 

 



Ad. pkt. 5. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2018 r. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Józef Małecki, który przedstawił plan 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 r. Plan pracy stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś zapytania ? Zapytań nie było. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu. 

,, Za’’ przyjęciem protokołu głosowało 14 – tu radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik do protokołu. Uchwała została oznaczona Nr XLIV/264/18. 

Ad. pkt. 6.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy na 2018 r.  

Głos zabrała Skarbnik Pani Teresa Wiecińska, która wyjaśniła, że zmiany budżetu  dotyczą 

głównie zmian w Ośrodku Pomocy Społecznej z tytułu nienależnie pobranych świadczeń z lat 

ubiegłych, jak również ostatecznych kwot dotacji. Wpłynęły również dwa wnioski w sprawie 

zmian w funduszu sołeckim dotyczące sołectwa Mławka i sołectwa Iłowo – Osada. 

Wprowadzamy również dwa nowe zadania inwestycyjne do budżetu tj. wymiana armatury na 

sieci wodociągowej na ulicy Akacyjnej i Lipowej oraz wykonanie oświetlenia przy drodze 

gminnej od wiaduktu do miejscowości Kraszewo. Następnie Pani Skarbnik odczytała 

uzasadnienie do niniejszej uchwały. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, czy są jakieś pytania ? Zapytań nie było. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały.  

,, Za” przyjęciem głosowało 9 – ciu radnych, ,, przeciw’’ – 0 radnych, ,, wstrzymało się”  - 5 

radnych. Uchwała został podjęta 9 głosami i stanowi załącznik do protokołu. Uchwała została 

oznaczona Nr XLIV/265/18. 

Ad. pkt. 7. 

Głos zabrał Radny Pan Włodzimierz Brzeziński, który zwrócił się do Wójta z prośbą o 

zlikwidowanie ubytków na drogach gminnych . 

Następnie głos zabrała Radna Pani Ewa Piekarska, która zwróciła się do Wójta z zapytaniem, 

czy wpłynęła jakaś skarga odnośnie stawku, co spowodowało, że narzucił Pan  okalanie stawku 

w czterech narożnikach, co to za ogrodzenie? Czemu to służy, bo wg mnie to jest absurdalny 

pomysł, kto jest pomysłodawcą? 

Wójt odpowiedział, że wniosek złożyła Pani Sołtys Iłowa – Osady w związku ze zdarzeniem 

jakie miało miejsce w czerwcu ubiegłego roku w dzień Świętego Jana, mieszkaniec gminy Iłowo 

– Osada pod wpływem alkoholu wpadł do stawku. Pani Sołtys zwróciła się z wnioskiem o 



wykonanie ogrodzenia w tych miejscach, które są  najbardziej strome. Uważam, że wniosek jest 

jak najbardziej zasadny. 

 Przewodnicząca zwróciła się do radnych. Czy są jakieś zapytania. Zapytań nie było. 

 Na tym porządek został wyczerpany. Przewodnicząca zamknęła obrady XLIV nadzwyczajnej 

Sesji Rady Gminy Iłowo – Osada.     

 

 

Protokołowała:                                             Przewodnicząca Rady  

   

I. Gralińska                                                                                     Teresa Świątkowska 


